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Protokół Nr XXVII.2013 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego 

z dnia 16 grudnia 2013 roku 

 

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
Otwarcia obrad XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonała Przewodnicząca Rady Ewa 

Gancarz o godz. 10
00

, stwierdzając na sali obecność 15 radnych i ważność obrad sesji. 

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnik Powiatu Elżbieta 

Bielecka, Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka, Radca Prawny Halina Miszczuk, 

dyrektorzy pozostałych jednostek organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa 

Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła proponowany porządek obrad i zapytała, 

czy są propozycje do zmiany porządku obrad. 

Starosta Anna Michalczuk: w projekcie uchwały w sprawie założenia Gimnazjum z Oddzia-

łami Dwujęzycznymi nr 3 w Szprotawie i włączenia go w Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych 

w Szprotawie, proponuje się dokonać zmiany w treści uchwały tj. wpisuje się §, w którym 

mowa jest o załączniku nr 3 do uchwały, wpisuje się §, w którym mowa jest o ogłoszeniu 

uchwały w dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego z mocą obowiązywania od dnia 

1 września 2013 r. pozostała treść uchwały pozostaje bez zmian. Innych zmian Zarząd Powia-

tu nie proponuje. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie proponowaną zmianę do projek-

tu uchwały.  

Proponowana zmiana do projektu uchwały została przyjęta jednogłośnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie proponowany porządek obrad 

po wprowadzonej zmianie zapisu w/w projekcie uchwały. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 9 grudnia 2013 roku. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu żagańskiego. 

6. Analiza oświadczeń majątkowych. 

7. Interpelacje radnych. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2013 – 2022, 

    3) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagań-
skiemu w 2013 roku, 

    4) przyjęcia programu współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2014, 

    5) zmiany uchwały Nr XXIII.8.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 r.  

w sprawie nadania imienia Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Tekstylno 

Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 

    6) zmiany uchwały Nr XXIII.9.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 r.  

w sprawie nadania imienia Liceum Ogólnokształcącemu wchodzącemu w skład Zespołu 

Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 



 2 

    7) zmiany uchwały Nr XXIII.10.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 r.  

w sprawie nadania imienia Zasadniczej Szkole Zawodowej wchodzącej w skład Zespołu 

Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 

    8) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagańskiego, 

    9) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Szprotawa, 

  10) zmiany Uchwały Nr XIII.11.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 r.  

w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego  

w Żaganiu, 

  11) założenia Gimnazjum z Oddziałami Dwujęzycznymi nr 3 w Szprotawie i włączenia go  

w Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie, 

  12) przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu Żagańskiego kontroli  

w Specjalnym Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Żaganiu. 

   9. Odpowiedzi na interpelacje. 

 10. Wnioski. 

 11. Informacje i oświadczenia. 

 12. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 9 grudnia 2013 

roku. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: do zapoznania się z protokołem z XXVI sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 9 grudnia 2013 roku zobowiązani zostali Radny Krzysztof 

Jarosz oraz Rady Karol Jersak, proszę o przedstawienie opinii. 

Radny Krzysztof Jarosz: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: Radny Karol Jersak jest nie obecny na sesji i nie 

zapoznał się z protokołem. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie protokół z XXVI sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 9 grudnia 2013 roku. 

Protokół z XXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 9 grudnia 2013 roku został 

przyjęty jednogłośnie. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: informację z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami 

Radni otrzymali do zapoznania się przed sesją, czy Radni mają pytania do przedstawionej 

informacji? 

Radni nie złożyli pytań w sprawie przedstawionej informacji. 

5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych powiatu żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: informację o stanie realizacji zadań oświatowych 

powiatu żagańskiego Radni otrzymali w ustawowym terminie tj. do 31 października 2013 r., 

czy w tym temacie Radni mają pytania? 

Radni nie złożyli pytań w sprawie przedstawionej w/w informacji. 

6. Analiza oświadczeń majątkowych. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym analiza 

oświadczeń majątkowych została przekazana Radnym na piśmie w terminie do dnia 30 

października 2013 roku. Analiza oświadczeń dotyczyła radnych powiatu żagańskiego, 

zarządu powiatu żagańskiego oraz kierowników jednostek i pracowników starostwa 

powiatowego wydających decyzje w imieniu starosty. Ponadto w dniu 29 października 2013 

roku wpłynęła analiza oświadczeń majątkowych za 2012 rok radnych powiatu żagańskiego, 

kierowników jednostek organizacyjnych powiatu oraz osób funkcyjnych starostwa, 

dokonaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu, którą przedstawi 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański. 

Wiceprzewodniczący Rady Paweł Lichtański przedstawił analizę w/w oświadczeń 

majątkowych dokonaną przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu, która nie 
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wykazała, jak i wykazała nieprawidłowości formalne i merytoryczne. Analizy oświadczeń 

majątkowych wykazały nieprawidłowości, które stanowią podstawę do przekazania  

1 wniosku Dyrektorowi Urzędu Kontroli Skarbowej w Zielonej Górze o dokonanie kontroli 

oświadczenia majątkowego.  

Analiza dokonana przez Naczelnika Urzędu Skarbowego w Żaganiu stanowi załącznik do 

protokołu. 

7. Interpelacje radnych. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Radnych o składanie interpelacji. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) zmian budżetu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: na posiedzeniu wszystkich komisji stałych w dniu 11 

grudnia 2013 roku zostały omówione wszystkie, przedstawione w porządku obrad do rozpa-

trzenia, projekty uchwał. Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka przedstawiła uzasadnienie do 

zmian w budżecie natomiast uzasadnienia do pozostałych uchwał udzielał Zarząd Powiatu 

oraz Naczelnik Wydz. OKT, dlatego nie ma potrzeby ponownie przedstawiać uzasadnienia. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

    2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2013 – 

2022, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 
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    3) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwo-

wego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiato-

wi Żagańskiemu w 2013 roku, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

    4) przyjęcia programu współpracy Powiatu Żagańskiego z organizacjami pozarządo-

wymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2014, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

    5) zmiany uchwały Nr XXIII.8.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 

r. w sprawie nadania imienia Technikum wchodzącego w skład Zespołu Szkół Tek-

stylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 15 radnych. 

    6) zmiany uchwały Nr XXIII.9.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 

r. w sprawie nadania imienia Liceum Ogólnokształcącemu wchodzącemu w skład 

Zespołu Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

    7) zmiany uchwały Nr XXIII.10.2013 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 29 maja 2013 

r. w sprawie nadania imienia Zasadniczej Szkole Zawodowej wchodzącej w skład 

Zespołu Szkół Tekstylno Handlowych w Żaganiu, ul. Gimnazjalna 13, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Na obrady sesji przyszedł Radny Krzysztof Blajer, w dalszych obradach sesji brało udział 16 

radnych. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 
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    8) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Żagań-

skiego, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian budżetu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Radny Marek Ślusarski: chciałbym się dowiedzieć, bo chodzi o garaże przy ul. Przyjaciół 

Żołnierza, czy jest też wliczona droga dojazdowa, z którą ciągle był problem? Zasadnym by-

łoby również określenie wartości tych nieruchomości. 

Naczelnik Wydz. Geodezji Anastazja Irska: droga, która przebiega koło budynku została wy-

łączona ze sprzedaży i pozostaje na mieniu powiatu. Sprzedajemy garaże wraz z udziałem 

umożliwiającym dojazd do garaży, koszt jednego garażu wynosi około 8.000 zł. 

Radny Marek Ślusarski: poprzedni Zarząd wnioskował, aby policzyć wartość drogi dojazdo-

wej, bo uważam, że ta działka między budynkiem a dojazdem do tych garaży zostanie i nie 

będzie wiadomo, co z tym zrobić i będziemy musieli tą drogę utrzymywać. Uważam, że ta 

droga powinna być podzielona na działki dojazdowe, jako część działek i sprzedana w cało-

ści, wtedy nie byłoby problemu dla powiatu. 

Wicestarosta Henryk Janowicz: Zarząd zastanawiał się nad tym problemem, bo zdawaliśmy 

sobie sprawę, że tam jest dojazd do posesji i garaży i przyjął taką decyzję, że ta droga będzie 

własnością powiatu, ale w użyczeniu dla wspólnoty, która zajmuje się mieszkańcami tego 

budynku. W ramach użyczenia, wspólnota odpowiada za stan tej drogi. 

Radny Leon Cuprych: w odniesieniu do wypowiedzi Wicestarosty Henryka Janowicza, czy 

jest taki zapis, że to jest użyczenie i utrzymanie drogi będzie w gestii właścicieli garaży, 

Wspólnoty Mieszkaniowej? 

Wicestarosta Henryk Janowicz poinformował, że taki zapis będzie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 14 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, 1 „wstrzymującym”, przy 

udziale 16 radnych. 

    9) wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Gminy Szprota-

wa, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 15 głosach „za”, 1 „przeciwnym”, przy udziale 16 radnych. 

  10) zmiany Uchwały Nr XIII.11.2012 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 marca 2012 

r. w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego  

w Żaganiu, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie przy udziale 16 radnych. 

  11) założenia Gimnazjum z Oddziałami Dwujęzycznymi nr 3 w Szprotawie i włączenia 

go w Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprotawie, 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Radny Krzysztof Blajer: rozpatrujemy dzisiaj uchwałę dotyczącą młodzieży z naszego terenu, 

czyli Gimnazjum Dwujęzycznego. Kiedy przyjmowaliśmy uchwałę o utworzeniu tego gimna-

zjum to byłem bardzo zadowolony z tego powodu, bo było to bardzo nowatorskie działanie 

podnoszące jakość w kształceniu uczniów, co aktualnie na dzień dzisiejszy jest niezbędne.  

Z żalem muszę przyjąć skutek różnych działań tj. wygaszenie tego gimnazjum, co nie jest 

dobre. W Polsce aktualnie jest tendencja do tworzenia wyspecjalizowanych gimnazjów, które 

mają jakby już na poziomie samego gimnazjum przyuczyć do nauki na studiach. Trudno mi 
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znaleźć jakiekolwiek słowa, jak to się stało, że 2 lata temu dwie Rady były zgodne, co do te-

go, żeby takie gimnazjum utworzyć i prowadzić i nagle coś się stało, coś się zmieniło, wyga-

szamy to gimnazjum. Sprawa potoczyła się o sąd, który stwierdził niezgodność prawną, to 

jest faktem. Dziwię się, jak mogło do tego dojść, że jedna strona stanęła przeciwko drugiej. 

Myślę, że utworzenie tego gimnazjum było dobrą rzeczą, patrząc na to, jak kształtował się 
nabór, ile było osób chętnych, co znaczy, że zaistniało zapotrzebowanie na tego typu kształ-

cenie. Chciałbym podkreślić jeszcze jedną rzecz, Starostwo Powiatowe nie może prowadzić 
gimnazjum, ponieważ prowadzenie tego typu szkół nie należy do zadań własnych powiatu. 

Zapis ten jest nieporozumieniem, moim zdaniem, ponieważ stosownie do zapisu art.5, ust. 5b 

ustawy o systemie oświaty, jst. mogą zakładać i prowadzić szkoły i placówki których prowa-

dzenie nie należy do ich zadań własnych. Po zawarciu porozumienia z jst. dla których prowa-

dzenie danego typu szkoły lub placówki jest zadaniem własnym w w przypadku szkół arty-

stycznych z ministrem właściwym ds. kultury i dziedzictwa narodowego. Kwestię zawierania 

porozumień regulują przepisy ustawy o samorządzie gminnym. W kontekście wyroku NSA  

z dnia 21 stycznia 2010 roku, porozumienie, o którym mowa w art. 5. ust 5b ustawy o syste-

mie oświaty nie odnosi się do zadań publicznych ze sfery działalności oświatowej, lecz do 

konkretnej szkoły, czy placówki. Innymi słowy, możliwe jest założenie i prowadzenie szkoły 

bądź placówki oświatowej przez powiat, z poza zakresu obowiązkowych zadań publicznych 

tej jst. bez konieczności wskazania przez gminę zadania własnego w tym zakresie. Chciał-

bym, aby ta Rada Powiatu mogła odtworzyć tego typu szkołę już z utworzeniem dobrego 

prawa, tak, żeby to służyło młodzieży na terenie naszego powiatu żagańskiego.  

Radny Tadeusz Kosmatka: Radny Krzysztof Blajer podnosi szereg kwestii prawnych i nie 

tylko prawnych związanych z prowadzeniem tego gimnazjum. Jednak Sąd Najwyższy podjął 
takie a nie inne postanowienie i nie możemy dyskutować z tym, czy to prawo jest dobre, czy 

nie. Dlatego chyba nie będziemy dzisiaj dyskutować na ten temat, bo z naszej strony nie było 

przeciwwskazań do prowadzenia tego gimnazjum, nikt z nas tego nie chciał, żeby rozwiązy-

wać tą umowę, natomiast taka jest wola gminnego samorządu w Szprotawie i nic nam do te-

go. Zgodnie z obowiązującym prawem i taka jest wykładnia Sądu Najwyższego to my nie 

możemy nic więcej zrobić. Dlatego proponuję, abyśmy przegłosowali ten projekt uchwały, bo 

to nie ma sensu prowadzić dyskusję na ten temat. 

Radny Marek Ślusarski: nie chciałbym polemizować z wyrokiem sądu, ale jestem bardzo 

mocno rozczarowany tym, że takie fajne inicjatywy, o które żeśmy walczyli, jest mi nie-

zmiernie przykro, że samorząd z innym samorządem nie mogą się dogadać w tej kwestii, 

gdzie wszystko zostało już załatwione. Gimnazjum powstało, jest pozytywna opinia Kurato-

rium Oświaty, więc placówka istnieje, ma wszystkie prawa do funkcjonowania. Wyrok jest 

troszeczkę innej treści, bo chodziło o jakieś nieścisłości związane z niedopełnieniem formal-

ności przez powiat i przez szkołę, ale to nie jest kwestia, nad którą teraz musielibyśmy się 
rozwodzić. Chodzi tylko i wyłącznie o bardzo fajną inicjatywę, jaką jest utworzenie tego 

gimnazjum i myślę, że powinniśmy się nad tym pochylić i myśleć nad tym, żeby takie szkoły 

powstawały w naszym powiecie. Patrząc ze strony ekonomicznej jest to dodatek do prowa-

dzenia naszych szkół w wysokości 1.000.000,00 zł i są to poważne kwoty, która utrzymuje 

naszą placówkę tj. Liceum w Szprotawie i zarazem nasze grono pedagogiczne, które ma za-

trudnienie. Jest to placówka, która będzie takim „motorem” do rywalizacji między innymi 

gimnazjami, bo uważam, że poziom naszego gimnazjum w Szprotawie jest bardzo wysoki, 

zresztą widać po osiągnięciach uczniów. Jest również przyzwolenie rodziców, bardzo pozy-

tywne opinie, że ta szkoła uczniem się zajmuje. Dlatego warto nie patrzeć na jakieś inne war-

tości, kto ten wniosek złożył i jakie są przeciwstawienia sądowe, tylko taka życzliwa rozmo-

wa między powiatem a gminą Szprotawa o utrzymaniu tego gimnazjum, bo uważam, że jest 

to bardzo fajna inicjatywa i będę prosił wszystkich Radnych o to, żeby jednak wesprzeć wnio-

sek o utrzymaniu tego gimnazjum. 
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Radny Tadeusz Kosmatka: w tej chwili mówię o sytuacji prawnej, która jest na daną chwilę, 
jest to niemożliwe. Mówmy o realnej sytuacji, w której się dzisiaj znajdujemy, co dzisiaj i na 

tę chwilę musimy zrobić. Nie to, co byśmy chcieli, tylko to, co realnie możemy teraz zrobić, 
bo z naszej strony nie ma chyba żadnego radnego, który byłby przeciwny temu gimnazjum. 

Jak głosowaliśmy, to wszyscy głosowaliśmy za utworzeniem gimnazjum, zarówno w Szpro-

tawie, jak i tutaj. Będąc na sesji w Szprotawie wyraziłem swoje zdumienie, że jak to się stało, 

że przedtem wszyscy głosowali „za” a teraz prawie wszyscy głosują „przeciw”, na to nie uzy-

skałem odpowiedzi. W tej sytuacji prawnej nie mamy innego wyjścia, tylko przyjąć to, co 

chcemy w naszej propozycji. Nie jest to tylko nasza propozycja, bo Rada Miasta Szprotawa 

przegłosowała już to wcześniej. Dlatego bardzo proszę, aby już dyskusji na ten temat nie 

prowadzić. 

Radny Andrzej Barylak: istotnie ktoś w przeszłości popełnił błąd, precyzując nieścisłą umo-

wę, która teraz skutkuje tym, że NSA uchylił to porozumienie. W tej chwili jesteśmy przed 

faktem dokonanym, nie ma się, co oszukiwać, gdyż samorząd gminny nie podpisze żadnego 

innego porozumienia ani tego, które teraz zostało wypracowane, bo dla mnie to nie jest żadne 

porozumienie, dlatego, że czytając załącznik do tej uchwały można stwierdzić, że są tylko 

obowiązki, tylko i wyłącznie ze strony starostwa. Żadnych obowiązków finansowych nie po-

nosi Gmina Szprotawa. W związku z tym musimy przyjąć, że to gimnazjum zostaje wygaszo-

ne i dobrze się stało, że chociaż te dzieci, które rozpoczęły tą naukę, będą mogły w 2016 za-

kończyć. Być może przepisy się zmienią to wówczas, jeżeli będzie powiat na to stać, to wtedy 

może jeszcze na terenie Szprotawy będzie można organizować trzecie, czy czwarte gimna-

zjum. Chciałem zwrócić jeszcze na jedną rzecz uwagę, bo w tym uzasadnieniu nie ma poda-

nej kwoty, jakie koszty, Pani Skarbnik, będziemy ponosić przez okres tych 3 lat? 

Radny Paweł Lichtański: chciałbym trochę zaprotestować przeciwko temu lamentowi, który 

na scenie Rady Powiatu się rozgrywa. Po pierwsze, gimnazjum zostało utworzone nie po to, 

żeby podreperować budżet powiatu żagańskiego, tylko, dlatego, że była taka wola Pani Dy-

rektor oraz uczniów, którzy tam teraz w tym gimnazjum się uczą. Nie uważam, abyśmy po-

pełnili aż tak kardynalny błąd, powołując to gimnazjum. Podaliśmy na „tacy” rozwiązanie 

Gminie Szprotawa, w jakim kierunku powinny rozwijać się tam gimnazja. Skoro kluczem do 

sukcesu edukacyjnego w Szprotawie jest gimnazjum dwujęzyczne, to ten klucz do tego suk-

cesu ma w swoich rękach Gmina Szprotawa i to od nich teraz zależy, czy tym kluczem będzie 

potrafiła otworzyć odpowiednie drzwi. Wydaje się teraz, że my te drzwi chcieliśmy otworzyć 
wytrychem i nam się nie udało, więc pałeczka i klucz jest po stronie Gminy Szprotawa, bo 

skoro uczniowie chcą uczyć się w gimnazjum dwujęzycznym, więc proponuję Gminie Szpro-

tawa utworzyć gimnazjum dwujęzyczne w strukturach własnych gimnazjów.  

Radny Krzysztof Jarosz: nie chciałbym zostawić kwestii finansowej nierozstrzygniętej, bo 

jeżeli ktoś nie był na połączonych komisjach lub nie zna szczegółów, to może odnieść wraże-

nie, że będziemy podnosić rękę za lub przeciw, nie wiedząc, nad czym głosujemy. A problem 

podniesiony przez Radnego Andrzeja Barylaka dotyczący finansów jest istotny i może zostać 
całkiem opatrznie odebrany przez osoby, które będą się fragmentarycznie zapoznawać z te-

matem. Więc, jak powiedział Radny Marek Ślusarski, 1.000.000,00 zł przychodzi do powiatu 

żagańskiego i tyle samo traci Gmina Szprotawa, bo każdy uczeń to jest subwencja oświatowa. 

Skoro mamy porozumienie, takie, czy inne, podważane przez sąd lub nie, ale ostatecznie jakiś 
konsensus został znaleziony między jst to ono obowiązywać do czasu wygaszenia. Skutki 

tego są takie same, ten 1.000.000,00 zł, który mógł zostać w Szprotawie, będzie u nas, dzięki 

temu łatwiej będzie ułożyć arkusz organizacyjny ZSP w Szprotawie tzn. że nauczyciele jed-

nocześnie będą pracować w szkole ponadgimnazjalnej i w gimnazjum. Dzięki temu być może 

nie trzeba będzie nikogo zwalniać, ograniczać pensum, nie będzie dopłat do średniego wyna-

grodzenia. Efekt finansowy jest oczywisty dla powiatu żagańskiego, każda jednostka, która 

mogłaby coś takiego zrobić, pewnie poszłaby tym śladem. Tutaj, powiedzmy sobie wprost, że 
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jest nieprecyzyjne porozumienie, w porozumieniu nie dopisało się czy powiat żagański ma 

prawo utworzyć jeden oddział, dwa czy pięć to chcieliśmy chyba za dużo. Utworzyliśmy dwa 

oddziały, aby poprawić sytuację ZSP w Szprotawie, a to już było za dużo dla Gminy Szpro-

tawa i dla tego zaprotestowała. Gdyby w porozumieniu stało jasno i wyraźnie, że jeden od-

dział dwujęzyczny ma prawo prowadził powiat żagański to pewnie nie byłoby też protestów 

związanych z tym porozumieniem, z którym, jak mówił Radny Tadeusz Kosmatka, jednogło-

śnie zostało przyjęte przez Radę Miasta Szprotawa i przez Powiat Żagański. Więc chyba tutaj 

jest sedno, na pewno my nie idziemy w ciemno, na pewno, nie znając nawet kosztów, bo tego 

na dzisiaj nie można przewidzieć, bo nie wiemy czy nie zmienią się przepisy, czy nie będzie 

podwyżek dla nauczycieli, czy nie będzie innych regulacji, które wpłyną na koszt funkcjono-

wania placówki. Jest to na pewno korzystne finansowo dla powiatu żagańskiego i taką kon-

kluzją chciałbym zakończyć mój wywód, bo odniosłem wrażenie, że my chcemy wypuścić 
informację, że głosujemy za rozwiązaniem, które przynosi nam straty albo jeszcze gorzej, 

głosujemy za rozwiązaniem, którego nie rozumiemy. 

Radny Krzysztof Blajer: mi nie chodziło o prawo, które jest prawem zewnętrznym, czyli 

ustawa, mi chodziło o rozporządzenia wewnętrzne, które są tworzone przez nas, czyli statut  

i pozostałe dokumenty. Sąd nie podważył funkcjonowania w świetle prawa, tylko w świetle 

tych przepisów, które my sami stworzyliśmy. Takie gimnazja funkcjonują w kraju z powo-

dzeniem od kilku lat i można coś takiego stworzyć i coś takiego może funkcjonować. 

Radny Andrzej Chodań: ja dalej twierdzę, że rozumiem, co mówi Radny Krzysztof Jarosz, ale 

dalej nie rozumiem twego, co mówi Radny Krzysztof Blajer, mimo tego, że jestem wielolet-

nim nauczycielem, potrafię zrozumieć sprawy uczniów. Cały czas powtarzam, że to nie to, co 

my chcemy tylko to, co my możemy zrobić, to jest punkt działania nas na dzisiejszej sesji.  

W odpowiedzi Radnemu Krzysztofowi Blajerowi, dlaczego na początku było tak, że wszyscy 

powiedzieli, że tak, a teraz Gmina Szprotawa się wycofuje, to jest to, co powiedział Radny 

Krzysztof Jarosz, oni też potrafią liczyć, wpadli na pomysł i policzyli, że te pieniądze, ta sub-

wencja idzie do powiatu, a nie zostaje w Gminie Szprotawa. Może zgodziliby się na ten jeden 

oddział, a dwa oddziały to dla nich było za dużo, bo to jest ten sam budynek, w którym uczą 
się uczniowie liceum i gimnazjum, są to ci sami nauczyciele i te pieniądze zabieramy Burmi-

strzowi Szprotawy i wkładamy do budżetu powiatowego. Oni to policzyli i im się to nie kal-

kulowało i to jest ich prawo, żeby taką decyzję podjąć. 

Radny Leon Cuprych: w nawiązaniu do wypowiedzi Radnego Krzysztofa Blajera, umowa 

dotyczy dwóch stron i nie ma sensu dyskutować, jeżeli druga strona się nie zgadza. Dlatego 

składam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w odpowiedzi na pytanie Radnego Andrzeja Barylaka,  

utrzymanie nauczycieli, czyli wypłaty ich wynagrodzeń i należnych świadczeń bez utrzyma-

nia budynku wynosi około 391.000 zł. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała pod głosowanie złożony przez Radnego Leona 

Cuprycha wniosek formalny o zakończenie dyskusji. 

Przy 15 głosach „za, 1 „wstrzymującym” wniosek został przyjęty. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 13 głosach „za”, 3 „wstrzymujących”, przy udziale 16 radnych. 

  12) przeprowadzenia przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu Żagańskiego kontroli  

w Specjalnym Ośrodku Szkolno Wychowawczym w Żaganiu. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła Przewodniczących Komisji Stałych o przed-

stawienie opinii do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Powiatu Krzysztof Jarosz: komisja zaopiniowa-

ła projekt uchwały pozytywnie. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Elżbieta Buganik: komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Andrzej Katarzyniec: komisja za-

opiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Bary-

lak: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Mirosław Gąsik: komisja zaopiniowała 

projekt uchwały pozytywnie. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Tadeusz Ko-

smatka: komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Blajer: komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poddała projekt uchwały pod głosowanie. 

Uchwała została podjęta przy 13 głosach „za”, 3 „wstrzymujących”, przy udziale 16 radnych. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 
Radni nie złożyli interpelacji. 

10. Wnioski. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz poprosiła o składanie wniosków. 

Radny Marek Ślusarski: chciałbym złożyć kolejny wniosek, sprawa przejścia dla pieszych 

na ulicy koło kościoła na górce. Chodzi o przestawienie przejścia dla pieszych, aby ułatwić 
wychodzenie z kościoła oraz osób idących z miasta na osiedle, ze względu na bezpieczeń-
stwo. Sprawą nikt się nie zajął a jest bardzo ważna i dlatego myślę, że warto do tematu wró-

cić. 
11. Informacje i oświadczenia. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: składam oświadczenie, jako Przewodnicząca Rady 

Powiatu nie mogę pozostać obojętna wobec obraźliwych wypowiedzi, które padły na 

spotkaniu Radnych z opozycji z dziennikarzami w dniu 28 listopada 2013 roku. Porównanie 

Starostwa Powiatowego do obory, wstyd mi cytować dalszą część, uważam za dalece nie na 

miejscu, tym bardziej, że wyszły z ust Radnych Powiatu. Chociaż to nie ja jestem autorką 
tych słów, jako Przewodnicząca Rady Powiatu przepraszam za nie Panią Starostę, Pana 

Wicestarostę, Członków Zarządu oraz wszystkich pracowników Starostwa. Jednocześnie 

apeluję do autorów tych słów o to samo. Mam też prośbę do Panów redaktorów Gazety 

Lokalnej, Gazety Regionalnej, podkreślam prośbę, bo nie zamierzam łamać prawa 

dowolności słowa, proszę nie cytować tak obraźliwych i krzywdzących wypowiedzi „w ogóle 

nie zabiera głosu na sesji”, dotyczy to Pani Starosty. Panowie redaktorzy jesteście na każdej 

sesji i wiecie, że nie jest to prawdą. Chylę czoła natomiast przez Panią redaktor 

Trzcionkowską, redaktor Gazety Lubuskiej, która była również na tym spotkaniu i napisała 

artykuł, jednak nie zacytowała tak obraźliwych cytatów, które obrażają ludzi i urząd. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła następujące informacje: 

 - od Wojewody Lubuskiego w sprawie dokonanej analizy wyników sprawdzianu  

i egzaminów zewnętrznych przeprowadzonych za rok szkolny 2012/2013 w ZSO  

w Żaganiu, ZSTiL w Żaganiu, ZSZ w Szprotawie, która wykazała, że ich uczniowie 

uzyskali dobre rezultaty, 

 - od Lubuskiego Urzędu Wojewódzkiego w Gorzowie Wlkp., że wojewoda, jako organ 

właściwy do rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań lub działalności rady powiatu 

rozpatrzył skargę Pana Jerzego Adamowicza Wójta Gminy Brzeźnica z dnia 13 września 

2013 roku w przedmiocie bezczynności Rady Powiatu Żagańskiego. Na podstawie 

przedłożonych dokumentów stwierdzono, że skarga w powyższej sprawie jest zasadna 

(informacja, znak pisma NK-I.1410.78.2013.AZie z dnia 25 października 2013 roku, 

została w całości odczytana przez Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Żagańskiego 
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Pawła Lichtańskiego, która zarejestrowana jest w korespondencji do Przewodniczącego 

Rady), 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: to była informacja a na następnej sesji można 

ewentualnie złożyć wniosek, ale to zależy od decyzji Radnego Leona Cuprycha. 

Radny Leon Cuprych: Pani Przewodnicząca, to nie zależy od mojej decyzji, bo to jest pismo 

wójta. Wracając do sprawy tj. kotłowni w Chotkowie, urzędnik wykorzystując stanowisko 

ograniczał możliwość, żeby ludzie mieli ciepło. Ja nie będę składał wniosku, bo to należy do 

Pani decyzji. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: wiemy, że sprawa tej kotłowni, która ciągnęła się przez 

3 lata jest w tej chwili pozytywnie załatwiona.  

Radny Leon Cuprych: wydaje mi się, że ten temat powinien być przedmiotem pracy komisji 

rewizyjnej, jak również kontroli Pani Starosty. W tej chwili chciałem podziękować Pani 

Staroście i Członkom Zarządu Panu Kosmatce, Panu Telerowi, Panu Borynie za to, że 

pochylili się nad problemem i okazało się, że temat był do załatwienia, a był w pewnym 

sensie mataczony. W tym temacie tyle mam do powiedzenia a temat powinien zostać 
wyjaśniony, bo był bardzo szkodliwy dla społeczeństwa. 

Radny Tadeusz Kosmatka: Pan Radny Leon Cuprych wymienił nas czwórkę a nie wymienił 

Wicestarosty, który również był za tym, żeby rozwiązać ten problem. Dlatego proszę mówić 
precyzyjnie, dlatego, że to idzie w eter, a ten temat rzeczywiście jest tematem drażliwym i dla 

nas prawdopodobnie będzie dalej drażliwy. 

Radny Leon Cuprych: chylę czoła do osób, które się przyczyniły do tego, że się tak stało, że 

otrzymali pozwolenie i mam nadzieję, że mieszkańcy podziękują, bo ja tylko wspierałem 

mieszkańców w ich działaniach, żeby ich prawa konstytucyjne, społeczne nie zostały 

podważane. Dziękuję wszystkim, „Nasze Miasto” również wspierało i mieszkańcy na pewno 

za to podziękują, ja ze swojej strony nie mam upoważnienia mieszkańców do składania 

podziękowań. Jako Radny dziękuję za wsparcie i za to, że ludzie mogą budować kotłownię  
i może na święta będą mieli ciepło.  

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz: po konsultacjach z Radcą Prawnym, jako 

Przewodnicząca Rady zajmę się tą sprawą. Jednak cieszmy się, że sprawa została pozytywnie 

załatwiona, bo przypominam, że sprawa ciągnęła się przez 3 lata. 

Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz przedstawiła następne n/w informacje: 

   - pismo od rodziców uczniów Gimnazjum Dwujęzycznego, rodzice wystąpili z apelem o nie 

wygaszanie i kontynuowanie istnienia gimnazjum z oddziałami dwujęzycznymi.  

      Apel Rady Rodziców i rodziców uczniów klas szóstych szkoły podstawowej został odczytany 

w całości przez Wiceprzewodniczącego Rady Pawła Lichtańskiego, który zarejestrowany jest 

w korespondencji do Przewodniczącego Rady. 

- petycja w sprawie przywrócenia na stanowisko dyrektora Zespołu Szkół Tekstylno 

Handlowych w Żaganiu Pani Małgorzaty Wróblewskiej, podpisana przez nauczycieli tej 

szkoły i rodziców uczniów ZSTH. Czy radni chcą, aby odczytać złożoną petycję? 

Radny Tadeusz Kosmatka: moim zdaniem, jeżeli to jest petycja i z petycją zwracają się 
mieszkańcy do Przewodniczącej Rady, czyli i do Rady, to radni powinni dostawać przed sesją 
kopię tego pisma. Wówczas nie byłoby potrzeby czytania, bo każdy z radnych ma prawo, 

żeby się z nim zapoznać i przeanalizować. 
- informacja Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego o udzielonej Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Narodzenia NMP dotacji w wysokości 456.737,95 zł 

przeznaczonej na pokrycie kosztów zadania pn. Chotków, kościół p.w. Narodzenia 

NMP(XIV w.): prace konstrukcyjne – kotwienie ścian i wzmocnienie posadowienia – etap I. 

- pismo Żagańskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. przekazujące stanowisko Zarządu 

Powiatu dotyczące możliwości obniżenia stawek opłat rocznych za umieszczenie urządzeń 
infrastruktury technicznej w pasie drogowym, 
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- wniosek Gminy Żagań o przegląd oraz remont nawierzchni dróg powiatowych nie objętych 

modernizacją realizowaną w ramach inwestycji pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej 

na terenie aglomeracji ściekowej”, 

Na w/w wniosek została udzielona odpowiedź: Zarząd Powiatu zapoznał się z w/w wnio-

skiem nie podejmując ostatecznej decyzji, ponieważ bieżące remonty nawierzchni dróg po-

wiatowych są planowane w budżecie powiatu i ich realizacja odbywa się w trakcie roku bu-

dżetowego. Remonty innych dróg powiatowych, o których mowa w złożonym wniosku, mogą 
być zaplanowane w budżecie na lata 2015 – 2020. 

Przewodnicząca Ewa Gancarz wyznaczyła Radnego Andrzeja Katarzyńca oraz Radnego Mar-

ka Koptę do zapoznania się z protokołem z XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 16 

grudnia 2013 roku. 

Starosta Anna Michalczuk w imieniu Zarządu Powiatu złożyła Radnym Powiatu oraz 

wszystkim obecnym na sali życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

Przewodnicząca Ewa Gancarz w imieniu Wiceprzewodniczących Rady Powiatu oraz 

własnym złożyła Zarządowi Powiatu, Radnym Powiatu oraz wszystkim obecnym na sali 

życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

12. Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodnicząca Rady Ewa Gancarz o godz. 11

30
 ogłosiła zamknięcie obrad XXVII sesji Rady 

Powiatu Żagańskiego z dnia 16 grudnia 2013 roku. 

 

               Protokołowała  

           Henryka Świątek  

 

                                                                Przewodnicząca Rady Powiatu Żagańskiego 

                                       Ewa Gancarz 

 

 

 


